

Referat af virtuelt møde nr. 3
i Lokalbestyrelsen
Tirsdag den 9. juni 2020

Deltagere: Annie Albrecht, Ingrid Prehn, Ingrid Dahlrot, Astrid Lyngsø,
Erling Vrå, Michael Huusom, Henrik Nielsen,
Erik Daugaard, Bent Kallemose, Allan Frank-Nielsen, Niels Mehnke,
Niels Søndergaard, Jørgen Simonsen, Bjørn Sandberg, Flemming Thomsen.

Ikke tilstede: Leif Lau.

Erling bød velkommen til deltagerne i mødet og henviste til den udsendte dagsorden.

Ad 1. Referat fra møde nr. 2 af 19. maj godkendt.

Ad 2. Kassereren,

Henrik nævnte, at han siden sidste møde havde godkendt og betalt et par regninger.
Derfor ikke noget regnskab til møde. Økonomien fortsat god.

Ad 3: Social-Humanitært område –Ingrid P.

a. Aktiviteterne vedr. besøgsvenner er i gang udendørs.

En del besøgsvenner foretager indkøb for værterne. Se bladet Aktiv side 5, hvor Hanne Møller-Christensen og Tove Andersen, som begge er blandt vore frivillige, fortæller om deres rolle som besøgsven.

Nogle har også været ude at gå en tur.

b. Pårørende caféen

Aktiviteten starter i næste uge.

c. Sorg- og livsmodsgruppen.

Ingrid udarbejder forslag til annonce og Nyhedsbrev. Begge sendes til Bjørn og Niels M.

d. Der er afsat en ret stor pulje til demens aktiviteter. Ansøgningsfristen er 12. juni.

Spørgsmålet om åbning af Søndags Caféen blev drøftet. Åbning – som udendørs café – Skal måske vente lidt. Erling fremsender Kulturministeriets notat herom af 7. juni.

Også genstart af Indkøbsbussen skal afvente nærmere instruks.

Ad 4. – Motion. Erik.

a).Punktet startede med, at Michael gennemgik tilbuddet fra Nivå Golfklub om en Ældre Sags aktivitet, som går ud på deltagelse 4 gange 2 timer på en ni-hulsbane for en pris på kr. 350 pr. deltager. I prisen indgår også et traktement.

Aktiviteten starter tirsdag den 16. juni. Det er meningen at køre 2 hold.

Det blev vedtaget at anvende Ældre Sagens bookingsystem for tilmelding og betaling.

Henrik opretter en KODE til formålet.

Bjørn forbereder Nyhedsbrev og indlæg på Hjemmesiden.

Niels M. udarbejder pressemeddelelse til Frederiksborg Amtsavis (Fredensborg afsnittet).

Niels S. og Henrik er hjælpere ved aktiviteten.

Michael nævnte endvidere, at Hjerteforeningen og Scleroseforeningen også deltager.

b). Erik orienterede om, at vi i sidste sæson havde 3 hold YOGA. Uheldigvis ønsker instruktøren ikke at fortsætte, da hun har startet aktiviteter i Helsingør.

Ny instruktør efterlyses derfor. Der kan evt. blive spørgsmål om betaling til ny instruktør. Er vi indstillet på det? Henrik svarede, at det har vi prøvet før f.eks til gymnastikinstruktører. Han anbefalede, at vi tager stilling til spørgsmålet, såfremt det bliver aktuelt.

YOGA holdet foregår onsdag formiddag. Umiddelbart ikke muligt at starte 1. september, under de nuværende regler.

Erik udarbejder annonce om instruktør til vort Blad.

c). Erik nævnte, at Gå-turene er startet i Nivå.

d). Bordtennis kan formentlig ikke starte før 1. september. Erling lovede at undersøge spørgsmålet hos Ældre Sagen.

Niels S. orienterede om, at han er i gang med at forhandle med kommunen om åbning af LADEN nu.

e). Tilmelding til de enkelte aktiviteter f.eks gymnastik kan tidligst ske, når vort Bookingsystem åbnes. Henrik og Bjørn orienterer de aktivitetsansvarlige om link til Bookingsystemet med angivelse af max antal deltagere pr. aktivitet.

På sidste lokalbestyrelsesmøde blev det vedtaget at deltagelse i vore aktiviteter i den kommende sæson – som hovedregel – er gratis.

Beslutningen blev vedtaget endnu engang, samtidig med at eventuelle ønsker fra medlemmerne om tilbagebetaling af en del af deltagerbetaling for sidste sæson blev afvist.

Ad 5 – Kreativ. Astrid.

Intet at bemærke.

Ad 5. Kultur, Spil og sprog. Annie.

Aktiviteterne under dette punkt er alle indendørs, hvorfor vi afventer nærmere retningslinier fra regeringen.

Ad 7. IT – Niels S.

Niels havde intet at bemærke til IT-caféen på Biblioteket.

Spørgsmålet om åbning af Græstedgård var blevet drøftet med Marianne Vinding. Kun personlig henvendelse er mulig. En undersøgelse blandt supporterne viste ingen interesse i at starte nu.

Ad 8. Rejser – rejsegruppen. Ingrid D.

Ingrid D nævnte, VitusRejser vil annoncere i vort Blad med information om, at alle rejser er flyttet til 2021.

Alle tilmeldte deltagere vil blive informeret direkte.

Vi har stadig ingen udmelding fra BestTravel. De afventer udspil fra regeringen.

Vi har således ingen rejser i 2020. Kun rejsen til Elba udestår.

Annie supplerede med at oplyse, at rejser med ”De Grå Busser” også er udskudt til 2021.

Jørgen mindede om, at ”det blå sygesikringskort” stadig gælder – selv i disse Coronatider.

Ad 9. Arrangementsgruppen – Bent.

Bent oplyste, at Cabaret Vandringen i Nyhavn og Minefeltet flyttes til September.

Nærmere information om antal deltagere kommer snarest.

Ad 10. Sekretariatsgruppen – Allan.

Allan indledte med at efterlyse regler for antal m2 pr. deltager i de forskellige lokaler.

Erik undersøger.

Allan nævnte herefter, at ved alle aktiviteter skal deltagerne anvende egne bolde, måtter o.s.v.

Det forlød, at der på kommunen er ansat 2 medarbejdere, hvis opgave er fremkomme med regler på området. Erling undersøger.

Allan informerede herefter om, at han – efter 1. juli – udsender liste over alle registrerede frivillige til alle aktivitetsansvarlige.

Han oplyste endvidere, at han kontrollerer at alle tildelte lokaler er ok.

Til slut blev det oplyst, at nedsættelse af arbejdsgruppe med kommunen vedr. nyt bookingsystem er udsat.

Ad 11. Nyt fra Formand og Næstformand.

a) Erling oplyste, at oprettelse af en mandelæsegruppe undersøges nærmere.

b) Michael nævnte, at kørekurset starter 16. juni. Der er 10 tilmeldte. Kurset gennemføres hos kørelæreren.

c) Samarbejdet med Nivågård undersøges nærmere af Erling.

d) På sidste lokalbestyrelsesmøde blev det vedtaget at udskyde Årsmøde 2020 til 2021.

Erling havde været i kontakt med vores konsulent hos Ældre Sagen – Lise Høst – som ikke var begejstret ved beslutningen,

Vort problem med gennemførelse af Årsmødet i september er antal forventede deltagere, hvor hver deltager kræver et nærmere besluttet antal m2.

Erling oplyst, at der IKKE er gennemført Årsmøde i 115 af Ældre Sagens 215 lokalforeninger.

Han havde været i kontakt med Ældre Sagen på Frederiksberg, som har

Ca. 13.000 medlemmer. De gennemfører Årsmødet med et forventet deltagerantal på 110.

Michael oplyste, at han skal være dirigent på Årsmødet i Allerød.

Ud fra det oplyste var der herefter en større diskussion af forskellige mulige løsninger for gennemførelse af vort Årsmøde. Den generelle holdning blandt bestyrelsesmedlemmerne var dog fortsat at udskyde mødet til 2021.

Erling kontakter Ældre Sagens Bestyrelsesformand for at drøfte spørgsmålet med ham.

- e) Erling havde sammen med Jørgen deltaget i møde i Forebyggelsesrådet, hvor man bl.a. havde drøftet spørgsmålet om ”fald forebyggelse”.

Erling indtræder i udvalget indtil generalforsamlingen i stedet for Niels S.

- f) Ansøgning om midler fra Kulturpulje blev drøftet. Der er mulighed for at søge beløb op til kr. 50.000.

Erling har tilsagn fra kvindelig jurist om at se på de juridiske aspekter vedr. ansøgning.

- g) Erling nævnte, at spørgsmålet om ”Senior Bo-fællesskab” var aktuelt i kommunen og at en arbejdsgruppe under ledelse af Ældre Sagen Fredensborg skal nedsættes for at se på mulighederne.

Han havde på vegne af Ældre Sagen fremsendt et forslag til kommunen om afsættelse af kr. 100.000 pr. år i 2021 og 2022.

Der var i lokalbestyrelsen opbakning bag dette og flere af bestyrelsesmedlemmerne gav tilsagn om deltagelse i arbejdet. Niels Mehnke tilbød at stå i spidsen for arbejdsgruppen samt for udvælgelse af personer til gruppen, med formand Erling på sidelinjen.

Kommunens regler vedr. opgaven rundsendes til lokalbestyrelsens medlemmer.

.

Ad 12. Spørgsmålet om den generelle åbning af alle vore aktiviteter afventer Regeringens anvisninger.

Ad 13. Bladet – Niels M.

- a) Niels M. nævnte indledningsvis, at deadline som bekendt var 1/6.

Men at denne udskydes til 23. juni.

- b) Dette giver bedre mulighed for at komme med artikler til bladet.

- c) Bladet bliver som nævnt tidligere noget forsinket. Men forventes at kunne blive distribueret i begyndelsen af august.

Ad 14. Eventuelt.

Bjørn sørger for opdatering af foreningens hjemmeside.

Ad 14. Næste møde.

Det blev vedtaget at gennemføre endnu et virtuelt lokalbestyrelsesmøde tirsdag 23/6 kl. 10.

Nærmere herom fra Erling, når tiden nærmer sig.

